
Zápisnica  
 

z rokovania Obecného zastupiteľstva v Podbieli  
zo dňa 31.7.2009 

 
 
 
Prítomní:   JUDr. Jozef Domiňák – starosta obce   
   Bc. Pavol Kudzbel, Peter Kontra, Ján Poštek, Jozef Domiňák 
Neprítomní: Ing. Iveta Kanderková, Daniel Bebej, Pavol Loffaj – ospravedlnení  
Hl. kontrolór obce:   Viera Bebejová  
Ďalší prítomní: podľa prezenčnej listiny   
 
 
K bodu číslo 1:  
Otvorenie  
 Starosta obce JUDr. Jozef Domiňák privítal prítomných členov obecného zastupiteľstva.  
Konštatoval, že sú prítomní štyria poslanci a Obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  
 
K bodu číslo 2:  
Schválenie programu rokovania 
 Starosta obce oboznámil prítomných s predloženým programom a opýtal sa na 
doplňujúce návrhy. Poslanci Peter Kontra navrhol zmeniť program rokovania s tým, že sa 
vypustí bod 11 vzhľadom na to, že stavebná komisia sa od posledného OZ nestretla, a preto 
neboli prerokované žiadosti Rastislava Malatinku, Kataríny Grúňovej a Františka Adamca 
o odkúpenie pozemku a body rokovania OZ č. 12 a 13 označiť ako 11 a 12. O tomto návrhu dal 
starosta obce hlasovať. Za predložený návrh hlasovali všetci štyria prítomní poslanci.   

Začalo sa prerokovávanie jednotlivých bodov programu.  
 
K bodu číslo 3:  
Voľba návrhovej komisie, určenie overovateľov a zapisovateľa zápisnice  
 Do návrhovej komisie starosta navrhol poslancov Jána Pošteka a Bc. Pavla Kudzbela. 
Nikto z poslancov nedal iný návrh.  Hlasovaním „za“ Jána Pošteka boli 3 poslanci, 1 sa zdržal 
hlasovania. Hlasovaním „za“ Bc. Pavla Kudzbela boli 3 poslanci, 1 sa zdržal hlasovania. Za 
overovateľov zápisnice určil starosta poslancov Jozefa Domiňáka a Petra Kontru. Za 
zapisovateľku zápisnice určil Júliu Dvorskú. 
 
K bodu číslo 4:  
Správa o plnení uznesení. 

Správu o plnení uznesení prečítal zástupca starostu Bc. Pavol Kudzbel, poslanci ju vzali 
na vedomie. 

 
K bodu číslo 5:  
Schválenie postupu pri riešení majetkového vysporiadania pozemkov v stavebnej lokalite 
Pod Pálenicou a určenie ceny pozemkov vykupovaných obcou na účely verejnoprospešných 
stavieb. 

Starosta obce informoval poslancov, že pred časom sa schválilo vypracovanie 
geometrického plánu na stavebnú lokalitu Pod Pálenicou. Vzhľadom na to, že geometrický plán 
je už skoro hotový, starosta vyzval poslancov, aby navrhli, akou formou a za akú cenu sa budú 
pozemky vykupovať. Keďže  poslanci nemali žiadne návrhy starosta  navrhol riešiť majetkového 
vysporiadanie pod stavby vo verejnom záujme (cesty) v stavebnej lokalite Pod Pálenicou 
v prvom rade zámenou pozemkov v rovnakej výmere za pozemky vo vlastníctve obce alebo ich 
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následným odkúpením od vlastníkov, pričom maximálna cena na 1 m2 bude stanovená na 1,4 €. 
V prípade, ak nebude možné využiť pri vysporiadaní majetkových vzťahov pod stavbami vo 
verejnom záujme (cestami) uvedené postupy, starosta navrhuje postup v súlade s príslušnými 
ustanoveniami stavebného zákona č. 50/1976 Zb. Poslanec Peter  Kontra  konštatoval, že všetko 
bude jasnejšie, keď bude vyhotovený geometrický plán.  

 Hlasovaním ,,za“ návrh starostu obce boli všetci 4 prítomní poslanci.  
 
K bodu číslo 6:  
Prerokovanie návrhu Občianskeho združenia Františkova huta k majetkovému 
vysporiadaniu objektu Františkovej Huty. 

Starosta obce informoval prítomných, že Občianske združenie Františkova huta ponúklo 
obci objekt Františkovej huty (ktorej je vlastníkom) do vlastníctva Obce Podbiel darom. 
Poslanec Peter Kontra sa informoval, či Občianske združenie Františkova huta nemá na liste 
vlastníctva ťarchy. Starosta informoval, že na LV nie sú žiadne ťarchy, ale v prípade, že by Obec 
Podbiel prijala tento objekt ako dar, ešte by sa to všetko preverilo. Starosta navrhol prijať od 
Občianskeho združenia Františkova huta objekt Františkovej huty ako dar Obci Podbiel. 
Hlasovaním „za“ predložený návrh boli všetci 4 prítomní poslanci. 
 
K bodu číslo 7:  
Delegovanie zástupcov Obce Podbiel ako zriaďovateľa do Rady školy Základnej školy 
s materskou školou Podbiel. 

Starosta obce informoval, že v súlade s ustanovením § 2, vyhlášky č. 230/2009 Z.z., 
ktorou sa mení vyhláška MŠ SR č. 291/2004 Z.z., ktorou sa určujú podrobnosti o spôsobe 
ustanovenia orgánov školskej samosprávy, o ich zložení, o ich organizačnom a finančnom 
zabezpečení, Obec Podbiel ako zriaďovateľ musí delegovať zástupcov Obce Podbiel do Rady 
školy Základnej školy s materskou školou. Starosta navrhol ako delegátov Ing. Ivetu 
Kanderkovú, Brigitu Klimekovú, Drahomíru Moresovú a Pavla Tmáka. Ing. Kanderková je už 
v súčasnosti členkou rady školy, avšak po jej zvolení v roku 2008, rovnako Drahomíra 
Moresová. Vzhľadom k tomu, že ešte neuplynulo volebné obdobie, na ktoré boli uvedené osoby 
zvolené, je potrebné zmeniť aj titul ich členstva v rade školy zo zvolenia na delegovanie. Preto, 
v prípade kladného hlasovania poslancov za ich delegovanie, bude potrebné zrušiť aj uznesenie, 
ktorým boli do rady školy zvolené. Navrhovaní so svojim delegovaním súhlasia. Hlasovaním 
„za“ uvedený návrh, vrátane zrušenia uznesenia o zvolení, boli všetci 4 prítomní poslanci.  
 
K bodu číslo 8:  
Schválenie nájmu novovybudovaných úsekov kanalizácie v časti obce Zámostie pre OVS, 
a.s., Dolný Kubín.  

Starosta obce informoval prítomných poslancov a občanov o tom, že k 31.12.2008 bola 
kompletne dostavaná kanalizácia a ČOV v časti obce Zámostie ako stavba v celku. Starosta 
navrhol urobiť vypracovať doplnok k zmluve o nájme a prevádzkovaní na zostávajúce dostavané 
časti kanalizácie v prospech Oravskej vodárenskej spoločnosti. a.s., Dolný Kubín, a to stoky A1, 
A1-b, A1-c a A2-a. Hlasovaním „za“ tento predložený návrh boli všetci 4 prítomní poslanci. 

 
K bodu číslo 9:  
Schválenie zakúpenia služobného vozidla.   

Starosta obce informoval poslancov, že osobné auto Kia Sephia, ktoré je vo vlastníctve 
Obce, už nie je prevádzky schopné vzhľadom k jeho nevyhovujúcemu technickému stavu. 
Navrhol preto kúpu iného služobného motorového vozidla s tým, že vzhľadom k stavu 
financovania obce z podielových daní sa nebude jednať o vozidlo nové. Informoval, že 
predbežne vyhľadal dve vozidlá obidve v cene 250 tisíc Sk, jedno typu Volkswagen, druhé typu 
Renault. Ak sa to ukáže nevyhnutné, financovanie kúpy navrhoval riešiť aj formou úveru. 
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Doterajšie vozidlo navrhol ponechať vo vlastníctve obce, ktoré sa môže v nevyhnutných 
prípadoch použiť do skončenia platnosti osvedčení o technickom stave na prevoz materiálu pri 
vykonávaní údržbárskych prác. Za tento návrh boli všetci 4 prítomní poslanci.  
 
K bodu číslo 10:  
Informácie starostu obce: a/ o úprave rozpočtu, b/ o úprave zákona o majetku obcí, c/ 
o prebiehajúcich a pripravovaných investičných akciách v obci a d/ o riešení niektorých 
pripomienok prednesených poslancami a občanmi na rokovaniach OZ. 

a/ starosta informoval poslancov o úprave rozpočtu obce Podbiel rozhodnutím č. 1/2009 
zo dňa 8.6.2009. Úprava rozpočtu sa týkala hlavne toho, že prídel podielových daní do rozpočtu 
obce na základe rozhodnutia Ministerstva financií SR z 3.7.2009 bol krátený o sumu 50873,- eur. 
Podielové dane sú hlavným príjmom rozpočtu obce, a od  plnenia tejto príjmovej položky sa 
vlastne odvíja celý rozpočet. Starosta informoval o tom, že príjem podielových daní sme 
plánovali v rozpočte na rok 2009 menší ako avizoval  štátny rozpočet, čím sme túto položku 
znížili len o 16702,- €. V rámci transferov sme upravili rozpočet v príjme – transfer na ZŠ, kde 
sme predpokladali nižší príjem – úprava bola  zvýšenie o 10712,- €. Vo výdavkovej časti sa 
vypustili investičné akcia ako rekonštrukcia chodníka Bobrovej rale – zníženie o 16597,- €, 
znížila sa investičná akcia – Výstavba chodníka Ulička o 3184 € aj v niektorých ďalších 
výdavkových položkách. Celkový  upravený rozpočet je v príjmovej časti upravený na 477161,- 
€ a vo výdavkovej časti 476077,- €. 
Starosta informoval, že predpokladá aj ďalšiu úpravu rozpočtu do konca roka, nakoľko vláda 
avizovala krátenie podielu daní pre samosprávy na viac ako 20%, pričom doterajšie krátenie 
príjmu bolo na 16,4%. 

b/ starosta informoval poslancov a prítomných občanov o úprave zákona o majetku obcí 
zákonom č. 258/2009 Z.z. platným od 1.7.2009, kde je podstatný § 9 , ktorý určuje ako môže 
obec nakladať s predajom obecného majetku. 

c/ starosta obce ďalej informoval prítomných o prebiehajúcich a pripravovaných 
investičných akciách. Informoval o budovaní chodníka Ulička, o výmene radiátorov v budove 
ZŠ, o dobudovávaní ihriska za športovou halou. Ďalej informoval o postupe vybavovania 
výstavby trafostanice v Sihle, o možnosti vybudovania verejného osvetlenia v Krivom kúte, 
v prípade priaznivej finančnej situácie aj o pokladaní obrubníkov v cintoríne. Ďalšou istou 
investičnou akciou v tomto roku – mesiac október, bude vybudovanie pripojenia VN do lokality 
Krivý kút, vrátane vybudovania trafostanice. 

d/ ohľadne cesty 2. triedy smer Oravský Biely Potok starosta informoval, že problém bol 
prerokovaný dňa 19. mája 2009 za účasti všetkých zainteresovaných zložiek na pozvanie obce, 
pričom bolo konštatované, že Správa ciest ŽSK, ktorá je správcom cesty, nemá finančné 
prostriedky, a preto sa krajnica cesty upravovať nebude. Pokiaľ sa týka úpravy cesty 3. triedy 
smerom na železničnú stanicu, prisľúbili ju dať do poriadku v dohľadnej dobe, vrátane postreku 
povrchu mosta (dotaz poslanca Jozefa Domiňáka). Čo sa týka označenia začiatku a konca obce 
dopravnými značkami (dotaz poslanca Kontru) starosta informoval, že na základe žiadosti 
o vykonanie preložky dopravných značiek dostal vyrozumenie z Krajského úradu dopravy 
a cestné komunikácie v Žiline, že označenie je v poriadku, a nie je dôvod, aby sa niečo menilo. 
Ohľadne opravy vozovky cez most cez rieku Orava smer Zámostie starosta informoval, že má v 
úmysle zvolať podnikateľské subjekty, ktoré most používajú, cieľom dosiahnutia združenia 
finančných prostriedkov a opraviť starú časť vozovky mosta. Tiež informoval, že boli už 
osadené dopravné značky na ceste I/59, pod cintorínom, upozorňujúce na chodcov.  
    
K bodu číslo 11:  
Interpelácie poslancov a občanov  

Poslanec Pavol Kudzbel mal návrh na rozobratie múrika pod domom smútku. Je  
potrebné to urobiť, aby tam nedošlo k úrazu, ďalej informoval, že smerom na železničnú stanicu 
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je poškodená časť vozovky veľkým výmoľom, je potrebné, aby sa jama buď zabetónovala alebo 
aspoň zasypala. 

Poslanec Jozef Domiňák sa informoval, prečo netečie potok. Starosta informoval, že 
hladina potoka pri stavidle je pod úrovňou vtoku do koryta potoka. Je to spôsobené aj tým, že 
začali prevádzkovať rybníky a voda z rybníkov sa vypúšťa pod stavidlom tým je hladina rieky 
nízka. Bolo by potrebné rúrami zachytiť vodu vrchom a privádzať ju do koryta potoka, čo je 
však finančne náročné a v dohľadnej dobe obec týmto smerom uvažovať nebude. Bude sa však 
hľadať riešenie utesnením hrádze. 

 
K bodu číslo 13:  
Záver 

Starosta obce poďakoval prítomným poslancom a občanom obce za účasť, a ukončil 
rokovanie obecného zastupiteľstva. 
 
 
Overovatelia zápisnice:    Peter Kontra         ............................ 
 

           Jozef Domiňák     ............................ 
 
 
 
 
 
 

  JUDr. Jozef Domiňák  
                          starosta  obce 
 
 
 Prílohy: - uznesenie číslo 4/2009 
   - pozvánka 1 ks 
  - prezenčná listina 2 ks 
   

 
 


